
14 жовтня — День коледжу

Гімн коледжу

Цього року нашому рідному 
ВСП «Львівський поліграфічний 
фаховий коледж УАД» ви-
повнився 91 рік!

На превеликий жаль, зважа-
ючи на карантинні обмеження, 
нам не вдалося відсвяткувати 
90-річчя коледжу. Погодьтесь, 
що для навчального закладу 
це поважна дата, адже вже є 
багаторічний досвід, який нам 
і передають.

До речі, до сьогодні наш 
ВСП «Львівський поліграфіч-
ний коледж УАД» — єдиний 
в Україні навчальний заклад, 
у якому готують молодших 
спеціалістів для поліграфічної 
галузі! Єдиний і неповторний! 
Тут особлива атмосфера, адже 
ми навчаємось у намолених 
стінах, бо до радянського часу 
тут була будівля костелу клари-
сок, зведена ще в 1607 році. В 
костелі налічувалось 11 вівтарів, 
а в монастирі перебувало 
50 черниць. Монастир клари-
сок постраждав під час трьох 
облог Львова у ХVІІ ст. 

У ХVІІІ ст. до костелу добу-
дували будівлю колишньо-
го монастиря, а у 1740  році 
було здійснено реконструкцію  

костелу в бароковому стилі. 
У 1780-х, у храмі розмісти-
ли склад тютюну, а в мона-
стирі  — митний уряд. Відтоді 
площа отримала сучасну на-
зву — Митна. Наприкінці 1940-
х костел знову стає складом, а 
з 1970-х рр. його реставрують. 
У радянський час у монастир-
ських приміщеннях розташу-
вали Поліграфічний технікум 
(сучасна назва — ВСП «Львівсь-
кий поліграфічний фаховий ко-
ледж УАД»).

Цікаво, що наш коледж має 
свій гімн (небагато навчальних 
закладів можуть цим похва-
литись) і він такий класний! 
Авторка слів — Анна Канич, 
українська поетеса-піснярка, 
відома в Україні та далеко за її 
межами; заслужений діяч мис-
тецтв України; член Національ-
ної спілки письменників Украї-
ни; кавалер ордена королеви 
Анни Ярославни. Автор музи-
ки — Сергій Котовський, ком-
позитор, виконавець пісень, 
педагог, художній керівник і 
директор Культурно-мистець-
кого центру «Острів дитин-
ства», лауреат Всеукраїнських 
та Міжнародних конкурсів.

Дорогі читачі!

У номері:

Поліграфічний коледж наш 
Кращий у Львові й Україні.
Мистецтва друку вчать тут нас,
Щоб передати поколінням.
У книгах знань морські глибини
І світлі злети мрій людини 
Нам ці скарби оберігати,
Примножувати, друкувати.
ПРИСПІВ:
В нас з далеких часів 

до сучасного дня
Педагоги й студенти єдина сім’я.
У майбутнє із нами крокуй, 

наша мріє 
Поліграфіє!  Поліграфіє!

Тут монастирські старі мури,
Духовна велич праотців,
Відлуння древньої культури
У серці будять щем і спів.
Цей храм науки і любові
Звеличимо у ріднім слові.
Прославимо у ріднім слові
Наш храм науки і любові!
ПРИСПІВ
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Минуло два місяці з того 
дня, як ви переступили поріг 
нашого навчального закладу. 
Хтось це зробив уперше і зди-
вовано озирався навкруги, 
знайомився із своїми одно-
групниками та викладачами, 
звикав до нових умов навчан-
ня, а хтось уже впевнено почу-
ває себе у коледжі та рухається 
до мети — успішно завершити 
навчання і отримати диплом 
фахівця. Однак студентське 
життя не було б таким ціка-
вим, якби не наше дозвілля. 
Особливо цікаво робити щось 
разом, наприклад, створювати 
нашу студентську газету «Га-
лас», а до цього може долучи-
тись КОЖЕН студент коледжу. 

До речі, про коледж… 
його хочемо вшанувати най-
більше, адже традиційно 
14 жовтня відзначатимемо 
День коледжу, який є не зви-
чайним, а надзвичайним. 
У ньому є щось особливе, для 
багатьох це «храм науки і лю-
бові», а також місце сили. Хто 
ще цього не помітив, то все по-
переду.

Вересень і жовтень вия-
вилися щедрими на різно-
манітні події, які відбувались 
як у межах коледжу, так і 
поза ним. Звичайно, що най-
масштабнішою подією став  
28-ий BookForum — захід є 
особливо цікавим для усіх 
причетних до видавничої 

справи та поліграфії, а також 
для справжніх поціновувачів 
української книги. 

А для нас важливою нови-
ною було обрання нового Сту-
дентського парламенту, а хто 
його очолив і хто до нього на-
лежить, обов’язково розпові-
мо! 

Крім того, маємо ще кілька 
подій, які відбувалися у ко-
леджі та в яких брали участь 
наші викладачі й студенти, і 
про це також ви дізнаєтесь із 
нашої газети. 

Отож ми отримали чимало 
яскравих вражень і радо поді-
лимося ними з вами. 

Далі буде цікаво!

Студентська газета ВСП "Львівський поліграфічний фаховий коледж УАД"

Наші волонтери на Форумі 
видавців                                                      с 2
Обираймо студентське 
майбутнє                                                   с.4
Зустріч з унікальним видавцем                 с 5
Наша творчість                                        с 6
Коледжезнавчий кросворд                        с 8
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Авторка — Марта Олійник (18а група)



Кожного року участь в 
роботі Форуму видавців, у 
якості волонтерів беруть 
студенти нашого коледжу. 
Бути волонтером такого 
знакового книговидавни-
чого заходу почесно і вод-
ночас відповідально. А як 
це було цьогоріч ми дізнає-
мось від наших волонтерів, 
які відповіли три запитання:

1) Чому ти вирішив 
(ла) стати волонтером 28 
BookForum?

2) Як відбувалась органі-
зація волонтерів, чи вини-
кали труднощі?

3) Що, на твою думку, 
потрібно змінити в органі-
зації заходу?

Катерина Росол, (36 група): 

1) Захотілося відкрити 
для себе щось нове, поба-
чити Форум видавців зсе-
редини, поспілкуватися з 
авторитетними особисто-
стями. І головне — для 
досвіду, адже всі культурні 
заходи, які я відвідую, ро-
блять мене кращою.

2) Спочатку заповнила 
анкети в Інтернеті, потім 
організатори зателефону-
вали, щоб погодити мою 
кандидатуру і запросили до 
чату в Телеграмі. За кілька 
днів до відкриття Форуму 
провели організаційні збо-
ри, де все коротко поясни-
ли. А вже 14 вересня волон-
тери працювали у Палаці 
мистецтв, допомагали роз-
кладати таблички видав-
ництв, надавали учасникам  

необхідну інформацію 
тощо. Важко працювати 
з 9.00 до 20.00 на різних 
локаціях, адже відчуваєш 
сильну втому, проте це вар-
тує побаченого і почутого.

3) Все чудово, команда 
працювала злагоджено та 
старалася догодити відвід-
увачам. Але деякі нюанси 
є завжди, до прикладу, від-
сутність друкованої програ-
ми, без якої було складно 
зорієнтуватись старшому 
поколінню. Думаю, що на-
ступного разу буде врахо-
вано всі недоліки.

Мар’яна Гірняк (36 група): 

1) Я зрозуміла, що це кру-
та можливість побути і по-
спостерігати за внутрішньою 
роботою Форуму, познайо-
митись із новими людьми.

2) Вважаю, що органі-
зація відбувалась на до-
статньо високому рівні. 
Найбільша складність — це 
постійна комунікація з різ-
ними людьми. Спершу тобі 
це подобається, особливо 
якщо ти екстраверт, але 
згодом це набридає.

3) Зробити кращу рекла-
му заходу, аби більше лю-
дей дізнались про нього.

Юлія Цимбалюк (36 група): 

1) Це було спонтанне рі-
шення. Я хотіла отримати 
новий досвід, побачити 
як Форум працює зсере-
дини, а ще дуже хотіла за-
вести нові цікаві знайом-
ства, що у мене, до речі, 
вийшло. 

2) Цьогоріч охочі запов-
нювали заяву і серед них 
обирали певну кількість 
людей. Організація во-
лонтерів була майже іде-
альною, а поточні пробле-
ми вирішувались миттєво. 
У нас згуртувався великий 
і дружній колектив.

3) Головна проблема 
цьогорічного Форуму була 
у тому, що проводився він 
у складній епідеміологіч-
ній ситуації. Щодо якихось 
змін, то потрібно удоскона-
лити онлайн частину, також 
можна було б частково змі-
нити формат проведення, 
але над цим потрібно довго 
думати. А загалом організа-
ція була на високому рівні, 
адже підготовка до Форуму 
триває місяцями.

Юрій Павловський (36 група): 

1) Подруга запропонувала 
мені стати волонтером Форуму, 
на той час у мене не було яки-
хось важливих справ, а тому я 
вирішив чимось себе зайняти.

2) Був координатор во-
лонтерів до якого ми зверта-
лись із різними проблемами 
і він розповідав як їх можна 
швидко вирішити. Часто до-
водилось заміняти інших во-
лонтерів, адже нас було неба-
гато.

3) Заздалегідь розпочина-
ти рекламу Форуму видавців, 
щоб набрати достатню кіль-
кість волонтерів.

Діана Маркітан (36 група): 

1) Влітку я відвідала ки-
ївський «Книжковий Арсе-
нал» і стало цікаво, як це 
бути волонтером на книго-
видавничому заході. Тож 
коли мені запропонувала 
подруга піти замість неї, то 
я погодилась.

2) За два дні до почат-
ку Форуму для волонтерів 
влаштували збори безпосе-
редньо з організаторами: 
програмною директоркою 
Софією Челяк та координа-
тором волонтерів Данилом 
Шевчуком. Наступного дня 
деякі волонтери розпоча-
ли координувальну роботу 
з учасниками фестивалю, 
а для волонтерів створили 
чат, в якому можна було 
домовлятися про час, місце 
і день волонтерства. 

Також туди можна було 
написати, щоб вирішити 
термінові проблеми або по-
просити чиєїсь допомоги. З 
труднощів можу визначити 
недостатню проінформова-
ність волонтерів щодо ро-
боти та часту зміну локацій.

3) Організаторам варто 
запланувати тривалішу під-
готовку для волонтерів та 
вміти адаптуватися до не-
сприятливих погодних умов.

Софія Вовк (46 група):

1) На Форумі видавців 
особлива атмосфера, яка 
надихає та заряджає. Про 
цей захід дізналася вже 
давно, тож відвідувала його 
ще зі школи. А щодо волон-
терства, то вперше допома-
гала в організації заходу у 
2019 році. Заявки не подава-
ла, а в перший день форуму 
розшукала координатора 
і сказала, що хочу бути во-
лонтером. Насправді, зараз 
не знаю, звідки взялась смі-
ливість на це. І, як не дивно, 
все, що мені сказали: «Смі-
ливі завжди мають щастя» і 
вручили пропуск.

Цьогоріч вже офіційно 
зареєструвалась і скажу, що 
це зовсім інші відчуття, коли 
вникаєш у процес від само-
го початку до кінця. Форум 
видавців — це окремий 
цікавий світ, зі своєю істо-
рією... Якщо є можливість, 
то обов'язково варто по-
працювати волонтером, бо 
ж волонтерство зачаровує 
настільки, що потім не мо-
жеш зупинитись.

2) Найскладніше було швид-
ко переміщуватись із однієї 
локації до іншої та опера-
тивно реагувати на зміни в 
розкладі. Проте нам не до-
водилось сумувати. Також 
виникали деякі труднощі 
через дощову погоду, але їх 
вдалося подолати.

Світлана Стечкевич і 
Остап Пачковський

Наші волонтери на Форумі видавців
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Зустріч із фахівцем галузі

Уже традиційно в межах 
Форуму видавців організова-
но чимало цікавих заходів, зо-
крема презентацій. Так, 16 ве-
ресня у готелі «Ріус» відбулась 
презентація книги-альбому 
«Анатомічний музей Львівсь-
кого національного медичного 
університету імені Данила Гали-
цького», появу якої зініціювало 
видавництво «Апріорі» та кафе-
дра Нормальної анатомії ЛНМУ  
ім. Д. Галицького.

Незважаючи на цікавість ви-
дання захід був досить камер-
ним, а з присутніх не дотич-
ними до створення видання 
були тільки два волонтери та 
два кореспонденти “Галасу”, 
які давно хотіли відвідати ана-
томічний музей,  однак туди 
потрапити не так просто. Му-
зей анатомічного музею ЛНМУ 
ім. Д. Галицького заснований 
ще 1894 року і сьогодні налі-
чує близько 2000 експонатів, 
які розташовані у трьох різних 
залах. Йдеться про автентичне 
місце, де навчалося медицині 
не одне покоління лікарів.

На думку авторів видання, 
професорів  Б. Зіменковсь-
кого, Л. Матешук-Вацеби та 
доцентів Б. Кордиса та У. 
Підвальної, воно «є фунда-
ментом медичної культури». 
Презентований на чотирьох 
континентах (а в нас їх, нага-
дую, усього шість) альбом є 
багатомовним: кожну украї-
номовну шпальту продубльо-
вано англійською, німець-
кою, польською мовами. 
Особливо цікавими є ілюстра-
ції у виданні — фотографії ек-
спонатів, які здатні емоційно 
вплинути на читачів. Рецен-
зентами видання є авторитет-
ні професори, які викладають 
в університетах Чикаго, Відня 
та Кракова.  Як зазначила мо-
дераторка заходу Маргарита 
Дзюбан, видання поклика-
не продемонструвати красу 
людського тіла, а також попу-
ляризувати морфологію, ме-
дицину та рідний університет.

Володимир Миронов та 
 Ярослав Валько (36 група)

Цікаво слухати про людину, яка 
 створила себе сама

О. Думанська про О.Бешулю

У межах Форуму видавців 
до нашого навчального закла-
ду завжди приходять фахівці 
видавничої справи, які охоче 
розповідають нам про свою 
практичну діяльність і дають 
фахові поради. Так, 16 верес-
ня наш коледж відвідав за-
сновник і директор київського 
видавництва «Пропала грамо-
та» — Олексій Бешуля та пись-
менниця і редакторка Оксана 
Думанська, яка модерувала 
зустріч. 

Хоча видавництво «Пропа-
ла грамота» існує з 2019 року, 
воно вже зайняло свою нішу 
на сучасному книжковому 
ринку — випускає мілітарну 
літературу. Цікаво, що всі ви-
дання, які включити до ви-
давничого плану п. Олексій  

обирає особисто, послуго-
вується власним смаком. 
Очевидно, що на тематику 
видань вплинуло донецьке 
походження чоловіка та його 
участь у бойових діях в зоні 
АТО. 

Незважаючи на те, що це 
молоде видавництво, воно 
вперто стоїть на своїх принци-
пах. Один з них це рішуче «ні» 
російськомовній літературі, 
тож численні російськомовні 
рукописи просто ігноруються. 
Не буде П. Олексій видавати 
книги «за кошти автора», а 
також твори, які не відповіда-
ють тематиці видавництва.

Упродовж всієї зустрічі 
атмосфера в залі була друж-
ньою, а гість часто жартував. 
Проте така манера спілкуван-
ня зі студентами зовсім не оз-
начає легковажність: Олексій 
добре обізнаний в історії, про 
що свідчать його аналітичні 
роздуми про Юзефа Пілсудсь-
кого чи Михайла Чайковсько-
го. Сам О. Бешуля говорить, 
що шукає маловідомі книж-
ки та робить їх відомими. 
Наприклад, випуск першого 
україномовного перекладу 
«Жанни д’Арк» Марка Твена 
відкрили нам іншу сторону 
«батька» Тома Сойєра. А та-
кож частково поділився з при-
сутніми своїми планами щодо 

випуску до кінця цього року 
восьми назв видань, серед 
них і тритомник О. Бісмарка, 
для підготовки якого складно 
знайти наукового редактора, 
а в подальшому буде підгото-
вано аж 25 видань! 

Неодноразово видавець 
наголосив на тому, що най-
більша проблема сучасного 
видавничого бізнесу — від-
сутність фахово підготов-
лених кадрів. Однак про всі 
труднощі, які трапляються у 
діяльності сучасного видав-
ництва п. Олексій говорить 
легко, ніби ігнорує поточні 
проблеми, але сам і зазначає 
те, що «я говорю про це лег-
ко, не значить, що я ставлюсь 
до цього несерйозно». 

Нашим студентам подоба-
ються такі зустрічі, бо на них 
з перших уст дізнаємося про 
все, що нас цікавить: можемо 
поставити фахові запитання і 
отримати вичерпні та компе-
тентні відповіді. Послухавши 
фахові розповіді О. Бешулі 
та коментарі О. Думанської, 
розумієш, що сьогодні у ви-
давничому бізнесу є чимало 
труднощів, але це така цікава 
та потрібна справа! Хто, як не 
ми? Тож важливо не сумувати 
і не зупинятись!
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Чи виграємо ми гру в дорослішання?

Видання про унікальні 
анатомічні експонати

Олеся Мастикаш (36 група)

Цьогорічний 28-ий Форум 
видавців, який відбувався цьо-
го року – це, напевно, найсу-
перечливіша масштабна куль-
турна подія цієї осені. На жаль, 
напевне можна сказати лише 
одну річ – Форум видавців 2021 
не був успішним і став не лише 
розчаруванням для видавців, а 
й збитковою катастрофою для 
багатьох видавництв – особли-
во невеликих. Хтось вважає, 
що неуспішність заходу (яка 
напряму спричинена низь-
кою відвідуваністю) можна 
пояснити тим, що сам захід 
ще тільки оговтується від «ка-
рантинного режиму». Дехто 
відверто стверджує, що Book 
Forum як явище уже повні-
стю вичерпав себе і більше не 
буде існувати. 

Чимало досвідчених і авто-
ритетних видавців уже глибо-
ко проаналізували цьогоріч-
ний Форум переважно зі своєї 
перспективи. Звичайні відві-
дувачі (у тому числі і ми, сту-
денти) теж мають свою думку 
щодо заходу. Тематикою за-
ходу була «Гра в дорослішан-
ня» – і, на думку багатьох, ця 
фраза чудово передає усю 
суть цогорічного Book Forum. 
Взяти хоча б до прикладу 
наївні способи виправдати 

низьку кількість відвідувачів 
поганою погодою та з доміну-
ванням онлайн-покупок та 
електронних книг. Звісно, 
зручним є спосіб спробувати 
пояснити невдачу обставина-
ми, які не залежать від людсь-
кого впливу. Однак, на нашу 
думку, невелика кількість 
відвідувачів була в основному 
спричинена малою кількістю 
реклами самого заходу. До 
2020 року Book Forum  мав 
багату рекламну програму, 
яка чудово виконувала свою 
функцію залучення відвіду-
вачів. Цього року більшість 
людей, які хотіли б відвідати 
Форум видавців, навіть не зна-
ли, що він відбуватиметься 
переважно в офлайн-форматі! 
Крім того, покупців в прямо-
му сенсі відлякувала цінова 
політика заходу – адже до-
волі прикро платити за вхід на 
захід, на якому витрачатимеш 
гроші ще й на книги. Як ми ба-
чимо, причин у низькій відві-
дуваності є чимало – і, на нашу 
думку, ознакою «недорос-
лості» є звинувачення поганої 
погоди в усіх невдачах. 

Іншим показником дорослі-
шання є зосередженість – пе-
редусім у тому, що ти запла-
нував робити. Форум видавців 

завжди представляв програму 
всіх подій, які відбуватимуться 
в його межах. Зазвичай книж-
ковий ярмарок і Форум існу-
вали як два нероздільні явища 
– однак цього року організа-
тори обох подій презентували 
свої програми, показавши, що 
ці споріднені за метою і суттю 
події насправді є окремими. 
Програма Форуму мала багато 
недоліків, в основному пов’я-
заних із позначенням подій на-
живо як онлайнових і навпаки.

 Чи є численні організацій-
ні, технічні помилки ознакою 
незрілості? Ні, бо кожен допу-
скає помилки. Чи є вперте не-
визнання деяких помилок оз-
накою дорослості? Навряд чи. 
Однак зрозумілим залишаєть-
ся одне – наскільки молодою 
не була б команда організа-
торів, гру в дорослішання тре-
ба сприймати серйозніше. Ми 
не виграємо її, якщо і далі бу-
демо бавитися філософськими 
дилемами і критикувати одне 
одного. Дорослішання – це 
вміння визнати помилки та по-
збутися їх. Однак нам лишаєть-
ся лише чекати і дивитися, чи 
зрозуміли організатори Фору-
му цей урок. 

Мар’яна Стадник (46 група)



У вівторок, 5 жовтня 
2021 року, в актовому залі 
ВСП «ЛПФК УАД» відбулись 
дебати команд-кандидатів до 
Студентського парламенту, а 
модерували захід Софія Вовк 
Софія та Христина Мороз.

Участь у дебатах брали 
4 команди: «Крок вперед» (лі-
дер — Анастасія Коновальчук), 
«Youth CAN — молодь може» 
(лідер — Андріана Шкарпінець), 
«Команда Е» (лідер — Аліна Га-
лянт) та «Bukva P» (лідер – Да-
ниїла Кунтій). Заздалегідь наші 
студенти могли ознайомитись 
із учасниками дебатів, пере-
глянувши відеопрезентації на 
сторінці коледжу в Інстаграмі.

 Перед початком дебатів 
присутніх було ознайомлено із 
дозволеними і недозволеними 
правилами дискутування. Про-
грама дебатів була класичною:

1. Представлення команд 
(капітани розповідали про 
себе та про кожного члена ко-
манди).

2. Озвучення своїх парла-
ментських завдань та шляхів їх 
реалізації (розповідь про те, як 
саме планує кожна із команд 
змінити коледж, що покращи-
ти, запровадити тощо).

3. З а п и т а н н я - в і д п о в і д ь 
(учасники кожної команди об-
мінювались запитаннями).

4. Запитання від глядачів. 

Порядок виступу кожної ко-
манди обирали методом же-
ребкування: першими була ко-
манда першокурсників «Крок 
вперед», другими — «Буква П», 
третіми — «Молодь може», а 
далі — «Команда Е». Найцікаві-
шою була частина, що перед-
бачала відповіді на запитання 
студентів, адже вона показала 
справжні наміри учасників, осо-
бистості якості лідерів команд, 
їх ерудованість та перспектив-
ність. Цікаво, що поставити за-
питання можна було як відкри-
то, так  і анонімно, як офлайн, 
так і в онлайновому форматі, 
написавши на сторінку колед-
жу в мережі Instagram. А ті, 
хто не був присутнім на деба-
тах, мали можливість пере-
глянути онлайн-трансляцію на 
Instagram-сторінці @lpk_uad. 
Голосування відбулося 7 жовт-
ня з 8:00 до 15:00 на перервах. 
Кожному студенту виділяли 
лише один бюлетень за умови 
пред’явлення студентського 
квитка: або фізичного, або ж у 
додатку «Дія». Після занять чле-
ни виборчої громади підрахо-
вували голоси. Як добре, коли 
є можливість добровільного ви-
бору! Є можливість долучитися 
до історії нашого навчального 
закладу! 

У понеділок, 11 жовтня на 
старостаті відбулась зустріч із 
командою новообраного Сту-
дпарламенту, до якого увій-
шло 15 студентів: 7 студентів  
із «Команди Е», 4 студенти 
від команди «Youth CAN», і по 
2 представники від «Крок упе-
ред» і «Bukva P».

На початку зустрічі ново-
обрана очільниця студентсь-
кого самоврядування Аліна 
Галянт (38 група), наголосила 
на тому, що загалом її робота 
буде спрямована на зацікав-
лення та заохочення студентів 
до активної участі в житті 
коледжу. Тож для студентів 
коледжу будуть систематич-
но організовувати цікаві лі-
тературні вечори, театральні 
вистави, перегляди фільмів, 
різноманітні конкурси, спор-
тивні змагання тощо. 

Представник «Команди Е» 
Максим Хоменко (38 група)  
відповідатиме за комуніка-
цію парламенту зі студента-
ми коледжу. Буде впровад-
жено опитувальну систему 
для студентів, аби врахувати 
думки та побажання кожно-
го з нас. Подати свої ідеї та 
пропозиції можна буде за 
допомогою посилання на Гу-
гл-форму або перейшовши 
за QR-кодом. 

За спортивне життя колед-
жу відповідальним призначе-
но Андрія Карпу (32 група), 
який планує відновити та 
популяризувати організацію 
спортивних змагань.

Організовуватиме культур-
не дозвілля студентів Марія 
Дрималик (28 група), яка за-
планувала проводити куль-
турні вечори, концерти та 

вистави, а допомагатимуть їй 
Христина Павлюк (16 група), 
Софія Стасишин (17 група) та 
Андріана Шкарпінець із 17 гру-
пи. Дівчата запевнили, що 
відтепер «творча діяльність 
студентів коледжу в надійних 
руках». 

Парламент також наголо-
сив про наміри активно ко-
мунікувати і співпрацювати 
з адміністрацією коледжу та 
викладачами усіх спеціально-
стей.

На старостаті була при-
сутня й директорка коледжу 
Хомчак Леся Миронівна, яка 
привітала студентів та окрес-
лила завдання Студентського 
парламенту, а також наго-
лосила: «Пам’ятайте, що ви 
отримали не лише право на-
зиватися парламентом, а ви 
отримали ще й величезну від-
повідальність! 

Оскільки парламент має 
бути тією силою, яка має до-
помагати коледжу крокува-
ти вперед. Ви не уявляєте як 
це стимулює адміністрацію 
та викладачів… Хочу завжди 
чути від Вас цікаві пропози-
ції та ідеї, але наголошую на 
тому, щоб вони були конкрет-
ними».

Щиро сподіваємося, що 
незабаром кожен студент 
нашого навчального закладу 
незабаром помітить позитив-
ні зміни, що свідчитимуть про 
активність та небайдужість 
новообраного Студентського 
парламенту.

Евеліна Папарига та  
Олег Нападій (46 група)

Обираймо студентське майбутнє!

Не словом, а ділом: 
чого чекати від нового Студентського парламенту?
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Софія Вовк та  
Христина Мороз (46 група)



Нещодавно відвідала вистав-
ку «(Не)забутий Іван Тиктор: 
до 125-річчя від дня народжен-
ня видавця», представлену у 
рамках 28 BookForum, що й 
досі відбувається у Львівсь-
кому музеї історії релігії. Екс-
позицію виставки присвячено 
найуспішнішому українському 
видавцеві та медіамагнату XX 
століття, засновнику найбіль-
шого видавничого концерну 
Західної України «Українська 
преса», редакторові та гро-
мадському діячу Іванові Тик-
тору, який плідно працював 
на теренах Галичини. 

Перше, що справді вра-
жає, це всеохопність вистав-
ки, позаяк у ній окреслено 
біографію та родовід видав-
ця, його активну діяльність 
у львівський період, що, зо-
крема, висвітлено у локаціях 
його видавництв, редакцій 
та друкарень, розташованих 
у Львові, основний доробок 
концерну «Українська Преса», 
який вміщував дитячий ча-
сопис «Дзвіночок», сатирич-
но-гумористичний часопис 
«Комар», календар «Золотий 
колос», тижневий часопис 
«Народня справа» та багато 
інших і який не має аналогів у 
видавничій практиці України й 
до сьогодні. 

Мушу визнати, що була 
вражена експозицією, її бага-
тим наповненням і художнім 
вирішенням, адже змогла не 
тільки побачити оригінали та 
скан-копії найпопулярніших 
часописів, книжок, кален-
дарів, що були продукцією 
концерну, роздивитися до-
кументи і світлини, які нада-
ла родина Івана Тиктора, а 

й повністю зануритися в ат-
мосферу тогочасної редакції. 
Особливу увагу привернули й 
інформаційні стенди, де, опи-
суючи особливості діяльності 
того чи іншого часопису, ор-
ганізатори виставки детально 
висвітлили основні відомості, 
необхідні для кращого ро-
зуміння представлених експо-
натів.

Розглядаючи зразки рекла-
ми, яку створював видавець, я 
була захоплена їхньою якістю 
та актуальністю; коротенькі 
рекламні оголошення шокола-
ду «Milka», мила «Palmolive», 
кави «Енрільо» і навіть лампо-
чок «Philipsa», вміщені у газеті 
«Новий час», розкривають 
різнобічний талант видавця, 
у якого, за словами організа-
торки Надії Зелінської, «було 
чуття нового, оригінального, 
читацької потреби».

Загалом після відвідин 
виставки в мене залишило-
ся дуже багато вражень та 
емоцій, однак найголовніше 
вкотре переконалася у тому, 
що Іван Тиктор не просто пе-
ресічний видавець, а, як каже 
професорка Надія Зелінська, 
«постать світового масшта-
бу, зіставна з найвідомішими 
видавцями сучасності», тому 
нам варто належним чином 
пропагувати знання про успіш-
ного медіамагната і просвіт-
ника, справу його життя, 
ознайомлювати із кращими 
проєктами, якими займався 
Іван Тиктор, і робити усе, аби 
постать Великого Видавця 
була широко відома на загаль-
нодержавному рівні.

Софія Дякунчак (36 група)

Уже традиційно з ініціативи 
нашого коледжу відбуваються 
цікаві різноформатні майстерк-
ласи. Так, 13 вересня Павлова 
Ольга Юріївна (голова циклової 
комісії комп’ютерно-інтегрова-
них технологій) організувала 
майстерклас для четвертоклас-
ників львівської СШ №96. Понад 
30 учнів і кілька батьків слухали 
унаочнену мультимедійною пре-
зентацією розповідь про історію  
і етапи творення книги, про її 
елементи, а також розглядали 
різноманітні способи скріплен-
ня та оздоблення видань. Дітям 
було справді цікаво, вони гово-
рили про книгу як про маленьке 
диво і жваво ставили різні запи-
тання: «А скільки можна книг 

зробити за один день?», «Які 
шрифти найбільше використо-
вують у поліграфії» тощо.

Зустріч не обмежилася лише 
ромовою про книгу, адже полі-
графія багатогранна. Отож Оль-
га Юріївна розповіла і про особ-
ливості виготовлення упаковок 
різних видів, продемонструвала 
їх, а потім разом із учнями ви-
готовила коробку з QR-кодом 
коледжу і тематичну закладку 
«Для чого потрібно читати?». 
Безумовно, що майстерклас 
став незабутнім як для гостей 
коледжу, так і для Ольги Юріївни 
за словами якої «небайдужі діти 
зробили справжнє свято!».

Катерина Росол (36 група)

Майстер клас для майбутніх поліграфістів

Зустріч із унікальним видавцем
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Тиктор Іван Микитович



ГАЛАС  НАША	ТВОРЧІСТЬ	  6

Насальська Софія
Розробка дизайну буклету

Солнцев Максим
Розробка ілюстрацій для карт таро

Олена Грошова
Розробка ілюстрацій для книжкового видання

Паух Вікторія
Розробка ілюстрацій для настільного календаря

Ірина Струк
Розробка серії плакатів

***
А осінь весело, гуляючи дворами, 
золотить листя й квіти обсипа. 
Багряно-жовтими малює кольорами 
тоненькі віти, що розкинула верба... 

В журливій тиші десь посеред парку 
стікають сонні струмені роси. 
Густий туман бринів тут на світанку, 
неначе крапельки солоної сльози... 

Ґаздує осінь, не боїться вітру. 
Для неї парк — немов живий мольберт. 
Еге ж, вона ще змішує палітру, 
залишивши червоний на десерт. 

Єднає вправно пензликом казковим 
докупи безліч різних кольорів. 
Жартує, певно, в парку цім чудовім, 
для цього їй не треба жодних слів... 

Зітхає клен, схилилася шипшина, 
а осінь далі пензликом веде. 
— Ич, зажурилися, яка на те причина? 
І як же гарно зараз тут буде! 

Їй до вподоби різнобарвні шати, 
букети чорнобривців чи жоржин... 
Йде осінь парком далі фарбувати 
усе, що стріне поблизу стежин. 

Калина вже намисто одягає, 
що осінь їй в дарунок принесла. 
Любується собою і гадає, 
куди б вона в намисті тім пішла. 

Майстерно осінь домальовує каштани, 
вони зі стуком падають на брук... 
Немов живі, скидаючи жупани, 
летять одразу ж осені до рук. 

Одна лиш зажурилася шипшина, 
не хоче віддавать вона плоди... 
Просила ж бо малесенька пташина, 
аби залишила ягід на холоди... 

Рясніють кольоровим листям клени, 
схилились до води через місток... 
Сумує вітер за гіллям зеленим, 
жене якийсь засушений листок... 

Танцюють верби, розпустивши коси, 
а в небі линуть журавлів ключі. 
Угору заглядають віти сосен, 
рядком рівненьким струнко стоячи. 

Фарбує осінь далі парк самотній, 
обрамлює всі вервиці доріг. 
Хіба що річки синьої безодню 
залишила, щоб вітер постеріг... 

Цього йому не варто доручати, 
почав ганяти хвилі шалапут. 
Човном рибальським весело хитати, 
що той заледве встояв напрочуд. 

Шепоче листя тихо колискову 
кущам і травам восени. 
Щоб навесні прокинулися знову 
й втішали погляд зеленню вони. 

Юрбою галасливою малята 
прийшли у парк: «Це що за чудеса?! 
Усе в яскраві одяглося шати». 
Яка ж у парку нашому краса!

Софія Дякунчак (36 група)

Друзі! 
Цікава та постійна рубрика 

«Наша творчість» для вас і про вас! 
Якщо ви творчі, креативні, небай-
дужі та сміливі, то запрошуємо 
до співпраці! Не приховуйте свій 
талант і дебютуйте на шпальтах 
нашої газети! 
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Стеців Софія
Розробка ілюстрацій для книжкового видання

Якимишин Михайло
Розробка елементів фірмового стилю

Кілик Вікторія
Розробка ілюстрацій для настільної гри

Наревач Анастасія
Розробка малюнків до буклету

Саврну Тетяна
Розробка елементів фірмового стилю

Чихарівський Микола
Розробка серії плакатів

Марія Остапчук
Розробка малюнків для календаря

Гаранджа Ярина
Розробка серії ілюстрацій

Барановська Оксана
Розробка елементів фірмового стилю



3. Прізвище першого де-
мократично обраного ди-
ректора коледжу? 

7  Прізвище випускника 
коледжу, який у 1989 році 
очолив Українську ака-
демію друкарства?

9  Який випускник ко-
леджу сьогодні працює 
заступником директора з 
навчальної роботи?

10  Як називається перша 
літера книги, чи розділу тво-
ру, збільшена за розміром, 
порівняно зі звичайною лі-
терою?

11  Яка кількість команд 
брала участь у цьогорічних 
виборах до парламенту ко-
леджу?

12  В яку місті жив і пра-
цював Йоганн Гутенберг?

14  У якому місті 1930 
року було засновано пер-
ший Поліграфічний тех-
нікум на теренах сучасної 
України?

По вертикалі:
1  Яке дерево росте у вну-

трішньому дворику коледжу?
2  Яке прізвище у ліде-

ра команди, що отримала 
найбільшу кількість голосів 
на цьогорічних виборах до 
студентського парламенту?

4  Яке прізвище випуск-
ниці коледжу  спеціальності 
«Товарознавство книги», яка 
повернулася у коледж викла-
дачем журналістських та ре-
дакторських дисциплін?

5  Яке прізвище  ексди-
ректора коледжу, який з 
2003 року очолює Україн-
ську академію друкарства? 

6. Хто сьогодні обіймає 
посаду директора коледжу?

8. Яке прізвище випуск-
ниці коледжу  спеціаль 
ності «Книгознавство і ко-
мерційна діяльність», що 
стала директоркою ме-
режі книгарень «Перший 
клас»?

10  Яке прізвище випуск-
ниці коледжу спеціаль-
ності «Технологія високо-
го друку», яка працювала 
друкарем і працює викла-
дачем спеціальних техно-
логічних дисциплін   уже 
шістдесят років?

12  На якій площі розта-
шований наш навчальний 
заклад?

13. У якому місті Іван Фе-
дорович надрукував «Апо-
стола» і «Буквар»?

15  Яке прізвище випуск-
ниці коледжу, яка  органі-
зовує виробничу практику 
студентів?

16. Яка тварина зобра-
жена на гербі коледжу?

Коледжезнавчий кросворд
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ЛЬВІВСЬКИЙ ПОЛІГРАФІЧНИЙ 
ФАХОВИЙ КОЛЕДЖ
Української академії друкарства
mail@ptuad.lviv.ua
м. Львів, пл. Митна,1, 79008

Тел./факс: (032) 275-34-44
тел.: (032) 275-34-36,
242-74-90, 242-74-91

Навчальна частина – (032) 242-64-20
Заочне відділення – (032) 275-69-27
Бухгалтерія – (032) 242-23-46
Адміністративно-господарська 
 частина – (032) 275-38-99

По горизонталі:

Друзі, ще раз наголошуємо, що КОЖЕН із вас може долучитись до творення НАШОЇ газети і вона 
стане ще цікавішою! Не будьте байдужими! Редакційна колегія:

• Головний редактор – Гірняк Мар’яна (36 група)
• Заступник головного редактора – Бабій Яна (36 група)
• Фотографи – Солом’яннікова Катерина (36 група), Кіщук Анастасія-Валерія (41 група)
• Дизайнери: Гордієнко Дарія і Ковальський Владислав (48 група)
• Верстальники: Перун Юрій, Маценко Денис, Плебанський Олег (41 група)


